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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért titkolja a kormány a világörökségi területekről 
készített megőrzési állapotjelentéseket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az UNESCO örökségvédelmi tanácsadó szervezetének, az ICOMOS-nak a szakértői 2019. április 
végén hazánkba látogattak. A nemzetközi szervezet küldöttei a Duna-part, a Budai Várnegyed és az 
Andrássy úti világörökségi helyszín állapotának ellenőrzésére érkeztek a magyar fővárosba. 

Az UNESCO júniusi bakui közgyűlésén tárgyalja a budapesti helyzetet, azaz nagyjából egy hónap 
áll rendelkezésükre, hogy kiértékeljék a kapott információkat. A szervezet kérte a kormányt, hogy 
készítsen kezelési tervet a világörökségi helyszínekről, a kormány azonban csak 2021-re vállalta 
ezt, amikorra már lényegében az összes vitatott beruházás befejeződik. 

A kormány a 2016-ban, valamint a 2019-ben készített megőrzési állapotjelentéseket a világörökségi
területeken folyó munkálatokról gyakorlatilag titkosította, és csak a kötelező összegző 
dokumentumokat engedték feltölteni az UNESCO oldalára.

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek alapján a következő kérdésekben kérem tájékoztatását:

- A kormány miért csak 2021-re vállalta a világörökségi helyszínekre vonatkozó kezelési terv 
összeállítását, kész helyzet elé állítva ezzel az UNESCO-t? Ekkora nehézséget okoz egy szakszerű 
kezelési terv elkészítése?

- Mi oka van titkolnia a kormánynak a világörökségi területeken folyó munkálatokról 2016-ban és 
2019-ben készített részletes állapotjelentéseket, miért nem ismerhetik meg ezeket a magyar 



választók?

Kérem, hogy a világörökségi területeken folyó munkálatokról 2016-ban és 2019-ben készített 
részletes állapotjelentést részemre másolatban (vagy Internetes link formájában) megküldeni 
szíveskedjenek!

Megtisztelő válaszát megköszönöm!

Budapest, 2019. május 6.

Dr. Oláh Lajos
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